
"A la nostra època 
 teníem l'autoestima molt
baixa perquè sempre ens
manaven i només ens
deien el que fèiem
malament."

D'on ets i a què et dediques?

La Dolors Selga és la Directora General de l'Escola
FEDAC Xarxa de Berga, l'entitat compta amb 24
escoles repartides arreu de Catalunya.
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Quin càrrec ocupes? 

Ocupo el càrrec de Directora General de L'Escola
FEDAC Xarxa de Berga. 

Soc de Navàs i visc a Navàs des de sempre, tot i que
em sento mig berguedana. A nivell professional m’he
dedicat sempre a l’ensenyament. He estat 36 anys
treballant a FEDAC Gironella, el què abans eren les
Dominiques de Gironella. Des del setembre del 2021
treballo a l’escola de Berga i en soc la Directora
General.
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Vaig començar com a mestra, de professió soc
mestra. A Gironella l’escola només impartia educació
infantil i educació primària i, per tant, jo havia fet
sempre de mestra a infantil i a primària. És cert però
que des del principi sempre vaig estar bastant
implicada amb l’equip directiu i vaig ocupar diferents
càrrecs: de cap d’estudis, de directora pedagògica, de
responsable de pastoral, etc. Quan a Gironella vam
passar de ser Dominiques a ser FEDAC vaig ocupar el
càrrec de directora general, i bé, he anat
evolucionant. Posteriorment em van proposar
d’ocupar la plaça actual (de directora a Berga) i
finalment vaig dir que sí. Era un gran repte ja que
l'escola era molt diferent i molt gran però vaig
acceptar, en part, avalada per tot l'acompanyament
que he rebut al llarg de la meva trajectòria. 

Com has arribat fins aquí i quina ha
estat la teva trajectòria?

Què et va motivar a dedicar-te a la
docència?

No ho sé, ho he tingut sempre clar, deu ser 
 vocacional m’imagino. Sempre havia dit docència i
també m’agradava la part de gimnàstica. Llavors en
el moment de triar vaig dubtar si feia magisteri o si
feia INEF. Finalment em vaig decantar per magisteri i
no me’n penedeixo gens ni mica perquè la part
esportiva és molt bonica durant una època però no
m’hi imaginava tota la vida. M’agrada més la docència
en general que la docència de l’educació física.

La teva feina de direcció consisteix en
gestionar equips humans, és una
tasca fàcil?

No i sí. No perquè de vegades has de prendre
decisions que a nivell personal et dolen i et saben
greu. Amb l’edat he après que he de ser molt sincera
amb tothom, si soc sincera amb la gent sento  que
puc dormir tranquil·la cada nit. Llavors, a la pregunta,
et diré que més que fàcil o no (gestionar equips
humans) la balança, de tros, és molt positiva. I les
males experiències que hagi pogut tenir les
casualitats de la vida han permès que les hagi pogut
solucionar i molt bé a més a més. 

Creus que seria més fàcil si no fossis
dona?

Em sap greu perquè tothom creu que sí que seria
més fàcil però en el món de l’educació és molt
diferent. Jo no m’he trobat mai amb un tracte
diferent pel fet de ser dona, a nivell d’igualtat. D’altra
banda, però, a nivell de claustre o a nivell de l’equip
de titularitat de les 24 escoles en aquest cas està
format per més homes que dones. I això ho hem
manifestat en diverses ocasions ja que tenim la gran
sort de poder-nos expressar amb llibertat. 

I per què al Berguedà actualment?

Perquè tot i que visc al Bages em sento mig
berguedana. He estat tota la vida a Gironella, jo ja
havia estudiat BUP i COU a Gironella i a Berga, el
meu pare era de Navàs i la meva mare de Berga. A
casa tenien un negoci i quan tancaven la botiga ens
enviaven a casa dels avis que eren de Berga i per tant
des de que acabàvem l’escola fins que tornàvem 
 estàvem a Berga. Vaig treballar a Gironella durant 36
anys i per això em va costar poc venir a treballar a
Berga, tot i que estic molt bé al Bages i tota la vida he
viscut a Navàs. M’agrada molt no treballar on visc,
em sento molt lliure a tot arreu per fer el què em
sembla que he de fer. 
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De fortalesa diré la sincerat i de debilitat també la
sinceritat, potser de vegades hauria de callar. No
tothom està preparat per dir el que pensa i per
escoltar el que pensen els altres d’ell o ella. I el fet de
fer-ho té les dues cares, la bona i la dolenta. 
A la nostra època, l’ego i l’autoestima la teníem molt
baixa, perquè ens manaven i només ens deien el que
fèiem malament.

Digues una fortalesa i una debilitat

El món de l’educació és un dels pilars
de la societat, per quin moment creus
que passa la comarca del Berguedà al
sector?

Al sector en general em costa una mica de saber-ho
però a Berga hi ha una molt bona sintonia entre les
escoles. Fa uns anys hi havia molta competència i
molts retrets entre pública i concertada i és cert  que
som competència, però també ho som amb les altres
concertades. Tothom que ofereix el mateix servei pot
esdevenir competència i tenir-ne no implica que
aquesta hagi de ser dolenta ni implica haver de tenir
una mala relació amb les altres entitats. Nosaltres
tenim una molt bona entesa amb totes les escoles i
sobretot amb l'escola Vedruna, que també és
concertada i és una escola amb la que hi tenim una
relació excel·lent. D'altra banda amb l’escola pública
hi tenim una molt bona relació també, fins ara no
hem tingut l'oportunitat de fer activitats conjuntes
però esperem poder-n'hi fer aviat ja que el tracte és
sempre excel·lent. 

Creus que el Berguedà té les sortides
laborals necessàries pels estudiants
d’ara?

En aquest cas he de ser crítica perquè m’agradaria
poder-hi posar el meu granet de sorra. Jo crec que el
Berguedà, en un moment determinat que no sé quin
és, es va empobrir i ara té molt potencial perquè
entre tots i totes el tornem a tirar endavant. L’any
passat quan vam proposar de fer els dos graus
superiors, tant d’informàtica com de mecatrònica
justament va ser per tancar famílies professionals
perquè potser no ho hi ha grans empreses i potser al
Berguedà costarà molt que hi tornin a haver grans
empreses però sí  hi ha autònoms de tot com a
mínim ja estem evitant que el jovent se’n vagi.  El
Berguedà de facilitats en té moltes, ens ho hem de
creure i ho hem de potenciar. Segurament no podem
aspirar a tenir el polígon que té Santpedor però
podem aspirar a la creació de PIMES i de tant en tant
al sorgiment d’alguna empresa gran. Les
comunicacions ja les tenim, ens falta Manresa-
Barcelona. 

Quin és el teu lloc preferit del
Berguedà?

He gaudit molt a la vaga de Queralt però he de
confessar que m’agraden molts llocs, la Plaça de Sant
Pere i la Plaça de les Fonts, el Carrer Major, el Passeig
de la Indústria, que és espectacular i un privilegi. S'ha
de dir però que ara el Carrer Major ha quedat força
abandonat i l’activitat ha virat més cap al Passeig de
la Indústria. També m’agrada molt Castellar de n’Hug,
el Catllaràs, el Sobrepuny i molts altres indrets. En
definitiva, som uns privilegiats i privilegiades i el més
interessant és que estem a només una hora
d’Andorra, de la platja i de Barcelona. 

Si tu també vols sumar-te a la
iniciativa, envia'ns un correu amb
les teves dades a aceb@aceb.cat 


